
Referat skolebestyrelsesmøde 22.9.2021 

 

• Kl. 16.30-17.00 Valg af to nye skolebestyrelsesmedlemmer 
Valgt er: Eva Greibe, mor til Bertram i Y klassen og Thomas Svane Aakjær, far til Elias i E 
klassen. De træder ind som suppleanter, indtil der er skolebestyrelsesvalg igen. 

 
• Kl. 17.00 Selve mødet går i gang 

Godkendelse af dagsorden og referat 
Godkendt. 
 

• Opfølgning fra sidste møde  
Principper, der mangler afslutning (Uffe) 
Skole/hjem samarbejde 
Princippet skal på og godkendes på mødet d. 1. december. 
 
Opfølgning på skilt til P-plads/kørsel på skolens område (Uffe) 
Der bliver lavet skilte, hvor det fremgår, hvem der kan parkere de respektive steder 
på parkeringspladserne. Uffe og Bibi laver en fælles info til forældre. 
 
Specialtropperne – aktive eller lukkes? (Uffe) 
Opfølgning på næste møde d. 1. december 
 

• Status på afholdt forældremøde den 8.9 (Tanja/Uffe) 
Det er uhensigtsmæssigt, når man kommer til at høre det samme oplæg igen.  
Gode tilbagemeldinger fra oplægget i indskolingen. 
Det var meget konstruktivt at dele forældremødet op, så de nye forældre i f.eks. ung 
afdelingen fik fortalt om afdelingen, mens andre hørte om UU. 
Ønske om at få gennemgået et årshjul for alle afdelinger. 
Der har været drøftelser i nogle klasser ift. en fælles Facebookside for forældre. 
Vi ønsker flere forældre, der deltager til forældremødet. Flere klasser havde kun 2 elever 
repræsenteret. Ledelsen kigger på, hvordan vi kan lave en indsats.  
Skolen spørger forældrene til forårets skole/hjem samtaler – hvad der skal til for, at de vil 
møde op til forældremødet på skolen? 

 
Information og drøftelse v. Uffe  
 
Elevtal (103 børn), herunder flere børn på Salamanca  
Vi er gået fra for få år siden, at være ca. 85 elever på Arendalsvej, til på nuværende 
tidspunkt at være 103 elever på skolen, som deler sig på flere matrikler, Kompedal 
(Salamanca), Vibevej og enkelte, hvor der er hjemmeundervisning. Målgruppen på 
skolen har ændret sig. Ikke i Ung, men i indskolingen og i Junior, hvor der nu er 
flere børn, der kan mere kognitivt. Samlet set er målgruppen blevet bredere over de 
sidste 5-6 år. 
 
Tidlig oprykning – pædagogiske overvejelser og tiltag 
Samlet set har vi to årgange som er rigtig store, 10 og 14 på 0. klasse og 2. klasse. 
Det har haft betydning for de elever, der i sommers rykkede videre til junior og 
ungdom.  



Vi prioriterede, at nogle elever rykkede videre til junior og ungdom lidt tidligere end 
normalt. Vi vurderede overordnet set, at eleverne, det var aktuelt for, ville kunne 
fortsætte en god udvikling i de nye kontekster. 
Det ville have haft store konsekvenser at ændre på de fysiske rammer, ligesom det 
ville have haft store konsekvenser at ændre vores strukturelle organisering omkring 
teams, klasser og dertil hørende skematiske opbygninger af skoledagen. 
 
Skolens APV (medsendes som bilag) 
Generelt er ligger Dybkær Specialskole højt på de fleste områder. Der er dog nogle 
områder, hvor vi er udfordrede: 

Krav i arbejdet – defineret som: 

- Arbejdstempo, antal ansatte ift. opgaven, unødvendige vanskelige situationer. 
Følelsesmæssige belastninger 
Trusler og vold fra elever. 

- Der er et par kollegaer, som har oplevet mobning. Det er vi meget opmærksomme 
på at handle på. Vi er dog afhængige af, at folk melder tilbage omkring disse 
episoder. 

- Det fysiske arbejdsmiljø er der opmærksomheder på, at der fortsat er støj. Vi har 
forsøgt at reducere støjniveauet med lyddæmpende materialer samt via 
pædagogiske tiltag som f.eks. brug af naturen og Low Arousal som pædagogisk 
tilgang.  
 

AMU, som er skolens arbejdsmiljøudvalg, arbejder med at lave indsatser, som skal 
tilgodese de områder, der er opmærksomheder omkring. Næste APV laves i 2022. 

 
Forældretilfredshedsundersøgelse (medsendes som bilag) 
Forældretilfredshedsundersøgelsen udskydes til næste møde d. 1. december. Uffe 
undersøger om skolen har en tilfredshedsundersøgelse som kun omhandler Dybkær 
Specialskole.  
 

• Fælles drøftelse: Mere information fra skolen til forældre / Nyhedsbrev 
hvert kvartal fra ledelsen 
Input fra skolebestyrelse til ledelse på indhold i nyhedsbrev, hvad mangler vi? Hvad 
vil vi gerne høre om? 
De store linjer, eksempelvis FEST I VAND, vi har fået midler til en sofacykel, info om 
ny legeplads, personalesituationen, kompetenceudvikling med Jesper Birck,  
Formålet: Nyhedsbrevet skal være med til at gøre skolen til vores skole. 
Nyhedsbrevet skal være kort og godt – max 1 side. 3-4 gange årligt. 
Faste overskrifter. 
Ledelsen arbejder videre med at lave nyhedsbreve og det skrives ind i princippet 
omkring ”skole/hjem samarbejde”. Princippet omkring skole/hjem samarbejde er på 
som punkt på næste møde d. 1. december. 
 
 
Fælles drøftelse: Optakt til temadag 



Film er sendt ud med dagsorden – giver det anledning til konkrete spørgsmål, vi 
gerne vil have stillet til oplægsholder fra Skole & Forældre, så det kommer med i 
oplægget til os? 
(*se næste slide for link til film) 
Signe sender et nyt link. 
Temadagen er den 28. oktober fra 12.30-19.30 

 
• Fælles drøftelse: 

Forældresamarbejde, herunder netværksmøder og ”beroligende intromøde” til nye 
forældre. 
Ledelsen kigger på en tidslinje, hvor vi kan lave et intromøde til de visiterede elevers 
forældre. Det vil være relevant både med deltagelse af ledelse og bestyrelse.  
Det kan også være fint med en folder, hvor det fremgår ”hvad skolen er”. 
Bestyrelsen laver et skriv omkring netværksgruppe for forældre på skolen. Signe laver skriv 
om netværksgrupper mens Pia laver folder om skolen.  
Punktet kommer på næste møde d. 1. december. 
 
 

• Fælles drøftelse: Praktiske ting 
Valg af kontaktforældre 3 stk. til hver afdeling 
Hvem står for det? 
Punkt udsættes 
Arbejdsfredag i foråret 
Datoforslag fra skolen drøftes og besluttes 
Uffe finder en dato i foråret og laver et forslag til plan for, hvad der skal laves. Plan 
præsenteres på næste møde. 
 
Årshjulet for 2021/2022 
Sådan ser det ud nu 
Årshjulet sendes ud med dagsordenen hver gang som PDF fil. 
 

• Fast indslag: 
Indblik i det faglige og pædagogiske arbejde (Karen/Vivi) 
Karen og Vivi fortalte om Fest I Vand. 
 

• Evt. 
På december mødet skal vi starte op på arbejdet med principperne. Alle principper sendes 

ud inden mødet d. 1. december. 

Næste gang spiser vi under mødet. Mødet afholdes stadig fra 17-19. 

 
 


